

广东省地质构造与岩土工程基本特征

林本海¹, 杨树庄², 朱伯善³, 吴厚信³

(1. 广州市科学技术委员会办公室, 广东 广州 510030; 2. 广东省地质勘查局, 广东 广州 510080; 3. 广东省地质建设工程集团公司, 广东 广州 510080)

收稿日期 2006-5-18 修回日期 2006-7-11 网络版发布日期 2007-1-30 接受日期 2006-5-18

摘要

广东省自震旦纪以来, 地层发育完善, 构造岩浆活动强烈, 不同地层岩石和土的工程特征显著。在区域地质构造基础上, 结合岩土工程实例, 阐述珠江三角洲等主要地区和广州等主要城市的地质构造与岩土工程基本特征。指出结合区域地质构造条件、宏观与微观相结合以正确审视历史经验教训以及更经济合理地处理具体岩土工程问题, 可产生巨大的社会、经济效益。

关键词 [工程地质](#); [地质构造](#); [岩土工程](#); [基本特征](#); [工程实例](#)

分类号

GEOLOGICAL STRUCTURE AND BASIC GEOTECHNICAL CHARACTERISTICS IN GUANGDONG PROVINCE

LIN Benhai¹, YANG Shuzhuang², ZHU Boshan³, WU Houxin³

(1. Office of Guangzhou Construction Science and Technology Committee, Guangzhou, Guangdong 510030, China; 2. Guangdong Bureau of Geology and Mineral Investigation, Guangzhou, Guangdong 510080, China; 3. Geological Construction Engineering Group Corporation of Guangdong Province, Guangzhou, Guangdong 510080, China)

Abstract

Since Sinian period, the strata of Guangdong Province have been well-developed. The lithostratigraphy and structural magma keep active, so the engineering characteristics of different layers of rocks and soils vary greatly. Based on the regional tectonics and practical engineering cases, the geological structural features and basic geotechnical characteristics of the main regions such as Zhujiang River Delta and Guangzhou City are discussed. If geotechnical problems are dealt with in the effective way with the cognition of regional geological structural conditions, and if macro- or micro- experience and lesson are adopted, large social benefit will be achieved.

Key words [engineering geology](#); [geological structure](#); [geotechnical engineering](#); [basic characteristics](#); [engineering cases](#)

DOI:

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [PDF\(393KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [加入我的书架](#)

▶ [加入引用管理器](#)

▶ [复制索引](#)

▶ [Email Alert](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中 包含](#)

[“工程地质; 地质构造; 岩土工程; 基本特征; 工程实例” 的相关文章](#)

▶ [本文作者相关文章](#)

- [林本海](#)
- [杨树庄](#)
- [朱伯善](#)
- [吴厚信](#)

